

المائدة المستديرة الخامسة للخبراء بشأن المبادئ المشتركة لدعم البرلمانات المبادئ المشتركة في عشر سنوات: التخطيط للعقد القادم من التنمية الذاتية البرلمانية



من التنمية الدالية البرلمالية مركز جنيف الدولي للمؤتمرات، جنيف 28 آذار/مارس 2024

مشروع برنامج العمل

| آذار/مارس 2024 – قاعة جنيف | | 28 آذار/مارس |
|----------------------------|----------------------|--------------|
| | 9:4 الترحيب والمقدمة | 5 - 09:30 |

11:15 — 09:45 المبادئ المشتركة بعد عشر سنوات: كيف تم تطبيق المبادئ المشتركة في برلمانكم أو منظمتكم وكيف ساهمت في تنمية برلمانية أفضل؟

في هذه الجلسة، سيتبادل المشاركون أمثلة ملموسة عن كيفية تأثير استخدام المبادئ المشتركة على تنمية برلمانهم والتحديات التي يواجهونها. كما سيتم تبادل الأمثلة على كيفية استخدام المبادئ المشتركة عند تقديم الدعم.

وستمهد العروض التقديمية القصيرة للنقاش. وسيعقب ذلك مجموعات عمل وتقديم التقارير في الجلسات العامة.

استراحة قهوة وصورة جماعية 11:30-11:15

13:30 — 13:00 التخطيط للمستقبل: ما هي الأدوات أو المنتجات القابلة للتنفيذ التي يمكن أن تكون مفيدة لزيادة مساعدة البرلمانات والشركاء على تعزيز تطبيق المبادئ المشتركة في السنوات المقبلة؟

في هذه الجلسة، سيناقش المشاركون الأدوات التي يمكن استخدامها لدفع عجلة التنمية الذاتية البرلمانية بشكل أفضل، فضلاً عن الابتكارات لمساعدة البرلمانات والشركاء على تعزيز تفعيل المبادئ المشتركة.



وستمهد العروض التقديمية القصيرة للنقاش. وسيعقب ذلك مجموعات عمل وتقديم التقارير في الجلسات العامة.

14:00 – 13:00 غداء بوفيه

15:30 — 14:00 الاحتفال بالتقدم المشترك: كيف يمكن للبرلمانات والشركاء زيادة الوعي بالمبادئ المشتركة والاحتفال بالذكرى السنوية العاشرة؟

بالنظر إلى الذكرى السنوية العاشرة المقبلة في الجمعية العامة الـ149 للاتحاد البرلماني الدولي التي ستنعقد في تشرين الأول/أكتوبر 2024، سيتبادل المشاركون في هذه الجلسة المقترحات بشأن كيفية الاحتفال بالذكرى السنوية وزيادة الوعي بالمبادئ المشتركة في مؤسساتهم. ولضمان بقاء المبادئ المشتركة دليلاً فعالاً ومستداماً للتنمية الذاتية البرلمانية، سيناقش المشاركون أيضاً كيفية تعزيز المشاركة الجارية داخل البرلمانات.

وستمهد العروض التقديمية القصيرة للنقاش. وسيعقب ذلك مجموعات عمل وتقديم التقارير في الجلسات العامة.

الجلسة الختامية: النتائج الرئيسية والخطوات القادمة الجنامية الختامية الختامية الخطوات القادمة الخطوات الخطوات القادمة الخطوات الخطوا





Fifth Expert Roundtable on the Common Principles for Support to Parliaments



The Common Principles at ten years: Charting the next decade of parliamentary self-development

CICG, Geneva 28 March 2024

Draft programme

| 28 March 2024 – Room Genève | | |
|-----------------------------|--|--|
| 09:30 - 09:45 | Welcome and introduction | |
| 09:45 – 11:15 | The Common Principles at ten years: How have the Common Principles been applied in your Parliament or organization and how have they contributed to better parliamentary development? | |
| | In this session, participants will share concrete examples of how using the Common Principles has impacted their Parliament's development and the challenges they have faced. Examples will also be shared on how to use the Common Principles when providing support. | |
| | Short panel presentations will set the scene for the discussion. These will be followed by working groups and reporting in plenary. | |
| 11:15 – 11:30 | Coffee break and group photo | |
| 11:30 – 13:00 | Charting the future: What actionable tools or products would be useful to further help parliaments and partners enhance application of the Common Principles in the years ahead? | |
| | In this session, participants will discuss tools that can be used to better drive parliamentary self-development, as well as innovations to help parliaments and partners bolster operationalization of the Common Principles. | |
| | Short panel presentations will set the scene for the discussion. These will be followed by working groups and reporting in plenary. | |
| 13:00 – 14:00 | Buffet lunch | |
| 14:00 – 15:30 | Celebrating common progress: How can parliaments and partners raise awareness of the Common Principles and celebrate the tenth anniversary? | |
| | In view of the upcoming tenth anniversary at the 149th IPU Assembly in October 2024, in this session participants will share proposals on how they can celebrate the anniversary and raise awareness of the Common Principles in their institutions. To ensure the Common Principles remain an active and sustainable guide for parliamentary self-development, participants will also discuss how to bolster ongoing awareness and engagement within parliaments. | |
| | Short panel presentations will set the scene for the discussion. These will be followed by working groups and reporting in plenary. | |
| 15:30 – 16:00 | Concluding session: Key findings and next steps | |